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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2009. január 29-i 

üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Sasvári Tamás alpolgármester, Dr. Bakács 

Tiborné, Bakos József, Dr. Barbalics István, Boros Bálint, Csendesné 
Murányi Ibolya (aki később érkezik), Greller Károly, Hubay Sándor, Kovács 
Károly, Dr. Ludas László, Melsin Valentin (aki később érkezik), Dr. Novák 
János, Piri Attila, Tátrai Jenő  – képviselők, 

 
 

  Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 
jogtanácsos, Dr. Druzsin Mónika, Svégel Gábor, Kliment Tiborné 
irodavezetők, Kutiné Csicskár Edit igazgató, Horváth László r. alezredes, 
kapitányságvezető, Dr. Gábriel János városi vezető ügyész – meghívottak. 

 
Távol maradt: Rákózcy Attila alpolgármester és Batka Gyula képviselők jelezték 

távolmaradási szándékukat. 
 
Ormai István polgármester: 
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat. Javasolja, hogy a mai ülés 
jegyzőkönyvének hitelesítői Kovács Károly és Dr. Ludas László képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 13 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot 13 igen szavazat mellett 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
1/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2009. január 29-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Kovács Károly és Dr. Ludas László 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban kiküldött 
napirendeket tárgyalja azzal, hogy az 1-es és a 2-es napirendi pontokat együtt tárgyalja a 
tisztelt képviselő-testület.    
  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot a módosítással együtt.  
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangúlag – 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
2/2009. (I. 29.) számú határozat: 
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Beszámoló Nagyatád város közrendje, közbiztonsága és közlekedésbiztonságának 

helyzetéről 
  Előadó: Horváth László r. alezredes, kapitányságvezető 
  
2.) Tájékoztató Nagyatád Város Önkormányzata bűnmegelőzési tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
3.) Javaslat Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2009. évi 

munkatervére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
4.) Előterjesztés az étkezési nyersanyagnorma és az étkezési térítési díjak, valamint a 

gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) 
rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
5.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény Alapító Okiratának módosítására és 

az óvodai maximális csoportlétszám eltérésének engedélyezésére 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 
6.) Előterjesztés Háromfa, Bakháza községek nagyatádi közoktatási intézményfenntartó 

társuláshoz történő csatlakozási kezdeményezéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
7.) Előterjesztés a Városi Múzeum iskolabarát infrastrukturális fejlesztéséről  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés a nagyatádi posta környezetének közlekedési célú fejlesztéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés a központi temető rekonstrukciójáról és új ravatalozó építéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
10.) Előterjesztés a volt laktanyák őrzésére kötött megbízási szerződés módosításáról, az 

őrzés módjának felülvizsgálatáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
11.) Előterjesztés a Dél-dunántúli Regionális Egészségbiztosítási Pénztár részére 

irodahelyiség biztosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
12.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
13/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
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 Előadó: Ormai István polgármester 
 
13/B.) Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
14.) Interpellációk, kérdések 
 
15.) Egyebek 
 
Napirendek tárgyalása:  
 
1.) Beszámoló Nagyatád város közrendje, közbiztonsága és közlekedésbiztonságának 

helyzetéről 
  Előadó: Horváth László r. alezredes, kapitányságvezető 
  
2.) Tájékoztató Nagyatád Város Önkormányzata bűnmegelőzési tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirendek tárgyalásánál jelen van Horváth László kapitányságvezető és Dr. Gábriel János 
városi vezető ügyész.  
 
Horváth László r. alezredes, kapitányságvezető:  
A Nagyatádi Rendőrkapitányságot 2008. december 1-től vezeti, nem hagyhatja szó nélkül azt 
a magas szintű tevékenységet, amelyet a kapitányság, a dolgozók részéről észlelt.  
A kapitányságnak sok tekintetben lemaradásokat kell majd pótolnia, ám ezek a lemaradások 
nem elsősorban a közbiztonságban és az állampolgárok felé közvetített biztonsági 
szolgáltatásokban jelentkeztek. Örül annak, hogy a 2008. évre kitűzött fő célokat a 
rendőrkapitányság alapvetően meg tudta valósítani, a rendőrségi törvényben foglalt 14 
rendőrségi alapfeladatot meg tudta tartani és védeni. A lakók biztonsági érzetét sok esetben 
növelni tudta. Emellett olyan modern és új fejlesztési irányok is szerepet kell, hogy kapjanak 
a jövőben, amelyek majd a későbbiekben a kollégák munkáját segítik és esetleg biztosítékai 
lehetnek egy jövőbeli hatékonyabb rendőri fellépésnek, rendőri munkának. Nem kíván külön 
kitérni a szakterületi tevékenységekre, hiszen a beszámolóból ezek részben, vagy egészében 
követhetők. Nem célja megtárgyalni sem a képviselő-testületnek, sem összességében az 
állampolgároknak akár részben a közbiztonsági helyzetet, vagy részben a közrendvédelmi 
tevékenységek alakulását, akár az igazoltatások vonatkozásában, akár az elfogások, 
előállítások vonatkozásában, hiszen az embereket nem ezek érdeklik, hanem elsősorban a 
saját lakóhelyükön, a saját biztonságérzetük.  
A rendőrség 2008. évi intézkedési aktivitása nagyban fokozódott, a közlekedésbiztonsági 
céljait elérte, hiszen sokkal kevesebb sérüléses baleset történt Nagyatád területén, illetve az 
illetékességi területén. Fontosnak tartja kiemelni, hogy elsősorban a rendőrségi statisztika 
vonatkozásában Nagyatád területe nem élhetetlenebb, nem jobban biztonságot nélkülöző 
város, mint eddig, hiszen a közterületi bűncselekmények arányainak száma lényegében 
stagnálást mutat. Ebben viszont a közeljövőben elsősorban a nem kimondottan látható 
rendőrség a szerepének hangsúlyozásával gátat kívánnak állítani. Azok az elkövetői körök, 
akik esetleg a városi bűnözést tűzik ki célul, nagyon jól ismerik azokat a látható rendőrségi 
módszereket, amivel sok esetben a rendőrség operál és ezeket a módszereket modernizálni 
szükséges, azokat át kell alakítani ahhoz, hogy eredményes bűnüldözés, bűnmegelőzés 
lehessen a jövőben.  
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Nyilvánvaló, hogy ez egy oda-vissza harc a bűnüldöző és a bűnöző közeg között, azonban le 
kívánja szögezni, hogy 2009 nem biztos, hogy a legjobb eredményekkel kecsegtető év lehet, 
hiszen ismerik társadalmilag azokat az eseményeket, amelyek esetleg negatívan 
befolyásolhatják a szociális helyzetét az itt lakó lakosságnak, az ebből fakadó 
bizonytalanságérzet nőhet.  
Megköszöni a képviselő-testületnek és a Rinyamenti kistérségnek azt a tevékenységét, azt a 
segítségét, amit 2008-ban kaptak. Amennyiben a közbiztonságért valóban aggódó közösséget 
szeretnének alkotni, akkor komolyabb segítségért kell majd fordulniuk – akár a kistérség, akár 
az önkormányzatok felé, mert sajnos a lehetőségeik nem lesznek összehasonlíthatóak a 2008. 
évivel. Azt kéri a jelenlegi eredmények elismerése mellett, hogy a képviselő-testület a 
rendőrkapitányság ilyen irányú működési költségeinek a kiadásához, a lehetőségekhez képest, 
az ésszerűség határáig továbbra is járuljon hozzá, amennyiben a későbbiekben erre mód 
adódik – akár a költségvetési tárgyalások nyomán – esetleg fokozza is a támogatást, amelyet 
most a rendőrkapitányság kap. Külső, objektív szakmai meglátása alapján minden emberileg 
tehetőt a rendőri állomány megkap annak érdekében, hogy – akár számaiban, akár 
tendenciáiban – ilyen eseményeket tud a testület elé tárni.  
 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Csendesné Murányi Ibolya és Melsin Valentin 
képviselő. A képviselő-testület létszáma: 15 fő. 
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
A korábbi évek beszámolóban rendre találkoztak azokkal a problémákkal, hogy az 
engedélyezett illetve biztosított létszámkeretet a kapitányság nem tudta feltölteni, ennek több 
oka volt. Örömmel nyugtázza, hogy a létszám teljes. Ugyanakkor jelentős megfiatalodásnak 
lehetnek szemtanúi.  
Szakmailag szerencsésnek ítéli-e a nagyon fiatal állományt?  
 
Horváth László r. alezredes, kapitányságvezető:  
Nem is szeretné véka alá rejteni, nem is gondolja, hogy bármely kérdésben is megkerülhető 
lenne az, hogy a Nagyatádi Rendőrkapitányság jelenleg nemhogy feltöltött, sok esetben 
munkajogilag túltöltött létszámában 31 év az átlag életkor. A vezetett rendőr és beosztott 
rendőri állomány tekintetében figyelembe kell venniük, hogy valakinek valakit képeznie kell 
a szakma szeretetére a rendőri fogásokra, a gyakorlatra, a rutinra, sok esetben a zsiványságra 
is. A jó rendőr egy kicsivel többel rendelkezik, akár mentálisan, akár fizikailag, akár az 
intuíciók terén, mint egy átlag állampolgár. A nagyatádi fiatal rendőr vezetői és fiatal rendőri 
beosztotti állomány hosszútávon fejlődési pályán van.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Mi a tapasztalata, mi a véleménye a város közlekedés-szervezési megoldásairól, konkrétan a 
közlekedési tábláktól a forgalomszervezés egyéb módjairól és kimondottan a közforgalom 
számára megnyitott közterületek forgalmi helyzetéről? 
Hogyan értékeli a rendőrség munkáját a bíróság elé állítások vonatkozásában. Milyen 
nagyságrendet, százalékot tesz ki, hogyan viszonyul az egyéb vádemelési mutatókból ennek a 
része?  
 
 
Piri Attila képviselő: 
A helyszíni bírságolások közel felére csökkenése a rendőrkapitányság-vezető úr olvasatában 



 5 

mit jelent? Azt jelenti-e, hogy a fiatal állomány elnézőbb-e a közlekedőkkel, vagy végre egy 
olyan közlekedési morál-javulás következett be, aminek következtében nem volt szükség 
annyi bírságolásra? 
 
Csendesné Murányi Ibolya képviselő: 
Megdöbbentette a személy elleni bűncselekmények, a családon belüli, fiatalok elleni erőszak 
száma. Miben látja ennek a megoldását, hogy lehetne ezen javítani?  
 
Horváth László r. alezredes, kapitányságvezető:  
Közlekedés szervezés vonatkozásában külső, objektív tapasztalatai alapján azt gondolja, hogy 
jó helyzetben van Nagyatád. Javaslatokat tesznek most és a közeljövőben arra, - elsősorban 
közút kezelője felé – hogy mely kiegészítő táblákkal, mely övezetekben, mely jelzésekkel, 
hogy lehet életszerűbbé tenni. Nem az a cél, hogy bizonyos tevékenységeket megtiltsanak, 
illetve korlátozzanak.  
A bíróság elé állításoknak nagyon kemény törvényi feltételei vannak. Összességében, öt év 
átlagában, országos és megyei átlagban is drasztikusan megemelkedett a bíróság elé állítások 
száma.  
Piri képviselő úr kérdésére válaszolja, hogy az igazoltatások száma 5500-zal emelkedett, 
miközben a helyszíni bírságok száma visszaesett. Ez elsősorban az objektív felelősség hatálya 
alá eső – korábban elsősorban helyszíni bírsággal intézett – szabálysértések kikerülésével jött 
létre. Ez egy törvényi állapot következménye. Jövő évben valószínűleg még kevesebb lesz a 
helyszíni bírság, hiszen tavaly május 1-ig voltak olyan alakzatai a szabályszegéseknek, 
amelyek helyszíni bírságolhatóak voltak. Egy sebességméréses ellenőrzés kapcsán, nincs 
megállítási kötelezettség. Ott nyilvánvalóan nem is lesz helyszíni bírságolási lehetőség. A 
helyszíni bírságolási alkalmak csökkentek.  
A családon belüli erőszak és a személy elleni bűncselekmények vonatkozásában azt kell, hogy 
mondja, hogy a társadalom is szenzitívebb. Csak azokkal az eseményekkel tudnak valamit 
kezdeni, amelyek a hatóság tudomására jutnak. Ez kis számoknál nagyon nagy számszaki 
különbségeket okozhat.  
A közterületen elkövetett személy elleni bűncselekmények vonatkozásában szintén 
megfigyelhető az agresszió fokozódása kombinálva a droghasználattal, az ittassággal és 
sajnos azzal is, hogy egyre inkább fiatal az elkövetői kör. Sok esetben fiatalkorú, majdnem 
büntetendő gyermekkorú az áldozat is és esetleg a sértett is.  
 
Dr. Gábriel János városi vezető ügyész: 
Jónak tartja a beszámoló szerkezetét azért is, mert egy kitekintést mutat az egész illetékességi 
terület bűnözésének helyzetéről, ezen belül állítja be Nagyatád város helyzetét. Ebből a 
beállításból kitűnik – bár nem ez volt a dolga a beszámolónak, hogy az illetékességi terület 
bűnözésével foglalkozzon azért, hogy kerek képet kapjanak – arra jutottak, hogy igen is az 
illetékességi területünkön nőtt a bűnözés. Egész Somogyban ez a kép úgy néz ki, hogy 
Marcali, Barcs és Nagyatád térségében növekedés, a többi területen csökkenés vagy stagnálás. 
Ez azért valamire enged következtetni: dél-Somogy e térségének gazdasági megrekedtségére. 
Innen táplálkozik elsősorban a bűnözés.  
Barbalics képviselő úr kérdésére válaszolja, hogy céljuk az, hogy valamennyi elkövetőt 
felelősségre vonjanak. Itt a gyors felelősségre vonás kérdése merül fel, mint visszatartó erő. 
Az elszegényedett társadalomban egyre inkább képződnek a „szervezett bűnözés szürke 
katonái”. Nem nehéz megtalálni a kis haszon reményében elkövető típust. Pár hónappal 
ezelőtt még a színesfémlopásból volt jelentős halmaz. Amikor kormányzati intézkedés történt, 
mintha megszűntek volna azok, de a bűnözők átspecializálódtak lakásbetörésekre, mely 
egyértelműen szervezett bűnözésre utal. A bíróság elé állítás elsődleges szempontja az, hogy 
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milyen gyorsan tud reagálni a nyomozó hatóság. Itt a „tud-on” van a hangsúly, nemcsak az 
akaraton, mert ha ennyi ügy gyülemlik össze, elsősorban úgy lehet ésszerűen beosztani, 
szervezni a munkát, ha megszabadul az ügyhátraléktól az ember.  
Személy elleni bűncselekmények elszaporodásának vonatkozásában válaszolja, hogy ezt a 
képet alakítja át az, hogy 2008. január 1-től büntetendő a zaklatás törvényi tényállása.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Ügyész úr említette, hogy a színesfém-lopások ügyében országos téma volt a sajtóban annak 
kitárgyalása, valamint a jogszabály-módosulás arra való kihatása. Szintén ilyen országos téma 
volt a jegyző és a rendőrség közötti hatásköri kapcsolattal kapcsolatos anomáliák a lopás 
szabálysértési eseteiben.  
A jegyző asszonytól, illetve kapitány úrtól kérdezi, hogy itt Nagyatádon volt-e ilyen jellegű 
jogértelmezés, hatásköri vita arra vonatkozóan, hogy az adott cselekmény szabálysértés, vagy 
bűncselekménynek minősülhet-e? Ki járhat el ebben a kérdésben?  
A lopások száma jelentősen csökkent. A szabálysértési értékhatár megemelésével máris egy 
csomó eset kiesik a bűnügyi statisztikából, átkerül a szabálysértésbe, amely nem annyira 
frekventált érdeklődésű, mint a bűncselekmények alakulása. Ebben a számban az értékhatár 
emelés miatt csökkent ennyivel a lopásos bűncselekmények száma, vagy pedig az értékhatár 
módosulásával, mely vonatkozik a jegyzői hatáskörre is? Az önkormányzati szabálysértési 
ügyek e vonatkozásban nőttek-e, vagy pedig milyen szinten vannak?  
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Balesetek vonatkozásában kiemelkedő, fő okként a gyorshajtás szerepel. Jó idő eljöttével 
évek óta tapasztalható a gyorshajó, versenyző motorosok késő éjszakába nyúló 
„kikapcsolódása”, a lakók bosszantása. Olvasta, hogy 2 db mérőberendezés Nagyatádra fog 
kerülni. Amennyiben ezek telepítésre kerülnek a városban, mit tud tenni a kapitányság, hogy 
ezeket a „versenyzőket” kiszűrjék, illetve a lakosság nyugalmát biztosítsák.  
 
Horváth László r. alezredes, kapitányságvezető:  
Nem tudja, hogy korábban volt-e Nagyatádon a jegyző és a rendőrkapitányság vezetője, 
illetve a hivatal és a rendőrkapitányság között jogértelmezési vita lopás-szabálysértés, 
tulajdon-szabálysértés kapcsán. Ismeretei szerint különösebb ilyen vita, amely esetleg komoly 
következményekkel járt volna, nem oldódott volna meg, nem volt. A feltárt statisztikai kép a 
rendőrség kötött információs rendszerének, feldolgozó rendszerének a „terméke”. A vagyon 
elleni bűncselekmények összességében országosan közel 70 %-ban teszik ki a 
bűncselekményeknek.  
Az élet is drágul. Sok esetben a sértett érték-bemondására kénytelenek alapozni. Tapasztalatai 
alapján sajnos ezek túlesnek a másik oldalra. Ma már egy „sima” okmánylopásos, 
pénztárcalopási ügy is sok esetben ezeken a határokon túl esik. Egy bicikli is ma már húszezer 
forint felett van.  
Motoros közlekedéssel kapcsolatban elmondja, hogy az jó pár éve minden önkormányzatnál 
komoly problémát okoz. A lakók nyugalmát nagymértékben zavarja főleg elsősorban a 
motorhang. A fix készülékek a rövidtávon való gyorsulást és megállás mérését nem oldják 
meg. A fix készülékek elsősorban egy átutazó, keresztülhaladó forgalomra lehetnek hatással. 
Nagyatád városa részére, illetve annak vonzáskörzetének egyenes szakaszaira egy 
lézerkészüléket kívánnak beszerezni, akár Ötvöskónyi és Segesd közé, valamint a város 
területén a 68-as 61-es út vonatkozásában.  
A Nemzeti Közlekedési Hatóság ilyen típusú akciócsoportjának meghívásos alapon történő 
működése megoldást jelenthet. Mindenféle berendezés rendelkezésükre áll. Hangnyomást 
tudnak mérni, azonnal be tudják rendelni a járműveket különbözeti forgalmi vizsgára.  
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Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A tulajdon elleni szabálysértések vonatkozásában nem volt az elmúlt időszakban hatásköri 
összeütközés a rendőrhatósággal. A szabálysértési statisztikák elkészültek a tavalyi év 
vonatkozásában összehasonlítva az előző évekkel a tulajdon elleni szabálysértések 
kismértékben emelkedtek. A korábbi évek gyakorlatának megfelelően a tulajdon elleni 
szabálysértések nagy része lopás, jelentős része megszűntetéssel zárul. Ezek a megszűntetések 
bizonyíték hiányában történnek.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Az ismeretlen tettesek ellen indult tulajdon elleni szabálysértések felderítési eredményessége 
hogyan alakult? 
 
Horváth László r. alezredes, kapitányságvezető:  
Az ilyen típusú lopások egy része gyorsan „átcsúszik” bűncselekménybe. Jelezni kívánja, 
hogy a kisebb értékre elkövetett lopások dominálnak. Ezek se jegyzői hatáskörbe nem 
tartoznak, se nem maradnak szabálysértések. Ezekben ugyanilyen felderítési eredményességet 
kell produkálniuk, ugyanolyan fontosak számukra. A bűnözés a szegénységből is fakad 
sajnos, ezekben azért nagyrészt van elkövető.  
Fontosnak tartja az egymásra odafigyelést. Látható, hogy nagy értékek vannak otthon. 
Amikor valakitől több millió forintot elvisznek egy betöréses lopás alkalmával, azt kell, hogy 
mondja, hogy a bűnalkalom megteremtésének a lehetősége és a bűnalkalom kikerülésének a 
lehetősége nem a rendőrség kezében van. Arra kér mindenkit, hogy az értékeket a megfelelő 
helyen tárolják.  
 
Hozzászólások: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A beszámoló korrektül vázolja a jelenlegi helyzetet. Kiemelné egy szegmensét, a fiatalkorú, 
gyermekkorú elkövetők számának növekedését, a gyermekkorúak veszélyeztetését. 1995-ben 
Somogy megyében elsőként vett részt Nagyatád a DADA programban. Személyes 
tapasztalata volt, hogy azoknál a gyermekeknél a prevenciónak e formája megindult. Azok a 
gyermekek a későbbiekben viszonylag kívül kerültek a problémás körökből. Felajánlja 
támogatását, mint az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke, hogy akár városi szinten 
is szülői klubokat, foglalkozásokat hozzanak létre például a következő témákban: fiatalság és 
a drog, erőszakosság… stb. Nagyatád és vonzáskörzetében közel 2000 diák él. Biztos benne, 
hogy ennek a későbbiekben lenne eredménye. Véleménye szerint a rendőri jelenlét az 
iskolákban és környékén visszafogó erejű lehet.  
 
Bakos József képviselő: 
A beszámolót ő is jónak ítéli. Köztudott, hogy kapitány úr átutazóban van Nagyatádon. 
Kérése, hogy vendégeskedése ideje alatt határozottan őrködjön a rend felett, hogy a 
távozásakor a „vasprefektusnak” legalább ilyen színvonalú csapatot adjon át, ha nem jobbat. 
Jó egészséget, jó munkát kíván a kapitányságvezető úrnak.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Kapitány úr beszámolóját alaposnak, részletesnek, jónak tartja. A következőt hiányolja 
mindkét beszámolóból: a közrend-közbiztonságba beletartozó szabálysértések teljes 
mértékben kimaradtak. Akkor lett volna teljes kép erről a területről, ha ezzel is foglalkoztak 
volna. A bűnmegelőzés, prevenció kérdésében teljes mértékben egyet értve azzal, hogy a 
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közterületi kamerák felszerelése jó megelőző eszköz, ezt az önkormányzatnak tovább kellene 
vinnie. A tavalyi évben nem történt ilyen irányú fejlesztés. Idei évben a költségvetés 
elfogadásakor viszont kellene erre további forrásokat szánni.  
Hiányolja továbbá a beszámolókból a közterületen történő szeszesital-fogyasztás kérdését.   
 
Ormai István polgármester: 
Újszerű a beszámoló megközelítése és a tartalmi kérdések, tényszerű történések összegzése. 
Véleménye szerint olyan mondatok kerültek megfogalmazásra, amelyek egyrészt rögzítik 
hogy mi történt az elmúlt esztendőben, másrészt pedig hangsúlyokat tesznek ki, ráirányítják a 
figyelmet ahol rosszabb a helyzet, ahol egy intenzívebb, célirányosabb beavatkozásra van 
szükség, felhívják a figyelmet arra, hogy hogyan és miképpen függenek össze a dolgok 
egymással. Itt a kérdésekre adott válaszok során egyértelművé vált, hogy nagyon jelentős 
társadalmi összefüggések vannak a bűnözés vonatkozásában is.  
Sajátos, speciális szakmai munkáról szóló beszámolót tárgyalnak, ami viszont minden 
állampolgárt érint. Ezért is fontos, hogy ezek a témakörök az önkormányzat testületi ülésén 
évről-évre napirendre kerüljenek. Annál is inkább fontos ez, mert a városban lakó emberek, a 
nagyatádiak megfogalmazzák azt, amire a kapitány úr is kitért és az elmúlt évek során mindig 
is beszéltek róla: hogy milyen a biztonságérzetük, hogy ítélik meg ők, mint a városban élő 
emberek a rendőrség munkáját, egyáltalán azt, hogy milyen helyzet van e vonatkozásban 
Nagyatádon.  
Kéri, hogy a Tátrai Jenő képviselő úr által említett problémának megoldását gondolják végig, 
fel kell lépni ellenük.  
A beszámolóban megemlítésre kerül a polgárőrséggel történő együttműködés. Vasárnap volt a 
közgyűlésük. Ott megerősítették, hogy az elmúlt évben célirányos, közös munka volt 
közöttük. 936 órát teljesítettek szolgálatban összességében a tavalyi évben a nagyatádi 
polgárőrök. Fontos, hogy ezt a vonalat erősítsék, támogatják a munkájukat, tevékenységüket, 
hogy meglegyenek az eredményes részvétel feltételei ebben a tevékenységben.  
A betörések lopások irritálják az embereket. Gyorsan híre megy az emberek körében. 
Amennyiben ezek sorozatban történnek, jelentősen befolyásolják az emberek közérzetét. Az 
elmúlt időszakban volt néhány olyan esemény, ami érintette a közgondolkodást. Fontos, hogy 
határozott, gyors, eredményes fellépés legyen e tekintetben.  
Kéri a kapitányságvezető urat, hogy a bűnmegelőzés témakörében használják a helyi médiát, 
mert fontos a megelőzés.  
A szabálysértések vonatkozásában az önkormányzati bűnmegelőzési koncepcióval 
kapcsolatos anyaguk nem tartalmazza az igazgatási hatósági munkát. Az egy más terület. 
Igazából a szabálysértések nem képezik tárgyát és részét ennek a tájékoztatónak.  
Feltételek tekintetében van egy olyan program, amely a városközpont rekonstrukcióját, 
felújítását célozza meg. Ebben szerepeltetik térfigyelő kamerák telepítését is, ez jelentős 
bővítést fog eredményezni.  
A képviselő-testület hamarosan tárgyalni fogja a 2009-es költségvetést. Előzetesen számolnak 
azzal, hogy tavaly üzemanyagköltséghez járultak hozzá, de ha a jövő hét közepéig 
megfogalmaznak más jellegű kérést, azt meg tudják fontolni, nyilván a lehetőségek 
függvényében.  
A beszámolóból egyértelműen érződik az a tudatosság, ahogy minél jobban és minél 
eredményesebben akar dolgozni a Nagyatádi Rendőrkapitányság vezetése, állománya. Sok-
sok változás történt a rendőrkapitányságban, a vezetésen át az állományi létszámban, a 
feltételekben. Azt érzékeli, hogy a felújítás után fog látszani, hogy az a háttér és az a 
feltételrendszer adott ahhoz, hogy még koncentráltabban, még eredményesebben tudjanak 
dolgozni.  
A képviselő-testületnek a beszámoló elfogadását javasolja. Megköszöni a munkát.  
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Ormai István polgármester lezárja a napirend tárgyalását.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Rendőrkapitányság 
beszámolójáról szóló napirendet.  
 
A képviselő-testület a Nagyatádi Rendőrkapitányság beszámolóját egyhangúlag – 15 igen 
szavazat mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
3/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád város közrendje, 
közbiztonsága és közlekedésbiztonsága helyzetéről szóló beszámolót elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a bűnmegelőzéssel kapcsolatos tájékoztatóról 
szóló napirendet. 
 
A képviselő-testület a bűnmegelőzéssel kapcsolatos tájékoztatást 14 igen, 1 ellenszavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
4/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a bűnmegelőzéssel kapcsolatos 
tájékoztatást elfogadja. 
 
 
3.) Javaslat Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2009. évi 

munkatervére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Piri Attila képviselő: 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság is megtárgyalta a napirendet. A bizottságnak egy 
kiegészítő javaslata van: az állattartási rendelet módosítását tárgyalja a képviselő-testület a 
májusi testületi ülésen. Kérik, hogy kerüljön felvételre a munkatervbe.  
 
Ormai István polgármester: 
Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság javaslata, hogy a képviselő-testület szeptemberi 
ülésére, évente visszatérő rendszerességgel javasolja felvenni a „beszámoló a közterület-
felügyelet tevékenységéről” című napirendet.  
Az évente visszatérő rendszerességről nem javasolja, hogy most döntsenek.  
Javaslata, hogy a szeptemberi ülésen ezt a napirendet tárgyalják, azt vegyék fel most a 
munkatervbe.  
A munkaterv kiegészül az előterjesztés az állatok tartásáról szóló rendelet módosításáról, 
melyet a júniusi ülésen tárgyalnak, valamint beszámoló a közterület-felügyelet 
tevékenységéről, melyet a szeptemberi ülésen kívánnak tárgyalni.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testületének 2009. évi munkatervére vonatkozó javaslatot a két kiegészítéssel együtt.  
  
A képviselő-testület a 3. napirend határozati javaslatát a polgármester kiegészítésével együtt 
egyhangúlag -  15 igen szavazat mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
5/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2009. évi munkatervét 
elfogadja az alábbi kiegészítéssel:  
 
Előterjesztés az állatok tartásáról szóló 15/2001 (V. 4.) rendelet módosításáról (júniusi 
képviselő-testületi ülés) 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Beszámoló a közterület-felügyelet tevékenységéről (szeptemberi képviselő-testületi ülés) 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Határidő: 2009. február 15. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
4.) Előterjesztés az étkezési nyersanyagnorma és az étkezési térítési díjak, valamint a 

gyermekvédelmi és szociális személyes gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) 
rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Kimegy az ülésteremből Sasvári Tamás alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 14 fő. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 4. napirend határozati javaslatát.  
 
A képviselő-testület a 4. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 14 igen szavazat mellett 
– elfogadja és a következő határozatot hozza:  
 
6/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
1. A Képviselő-testület az önkormányzat által fenntartott intézmények élelmezési 

normáját 2009. február 1-től az alábbiak szerint állapítja meg: 
  ÁFA nélkül, 

     Ft-ban 

B.) Oktatási intézmények 

1. Napközi otthon 

  a.) óvodai napközi otthon (tízórai, ebéd, uzsonna) 242 

  b.) általános iskolai napközi otthon  317 

       (tízórai, ebéd, uzsonna) 
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  c.) általános iskolai   - tízórai   58 

                                    - uzsonna   58 

  2. Ebéd 

      a.) általános iskolai menza 196 

           b.) középiskolai menza 217 

 3. Kollégium 

     a.) szakiskolai tanulók 490 

          b.) középfokú okt. intézményben tanulók 

               (szakmunkástanulók is) 490 

C.) Személyzeti étkeztetés 

    Minden intézményben      

 - reggeli  96 

                              - tízórai  58 

                              - ebéd   225 

                              - uzsonna                                                               58 

                              - vacsora                                                              183 

 
2. A felnőtt (alkalmazotti, szociális, vendég) étkeztetés térítési díját a norma és az 

intézményben megállapított előző évi rezsi költség alapján, az intézmények saját 
hatáskörben állapítják meg.  Külön-külön kerül megállapításra az ellátottak, az 
alkalmazottak és a vendégek térítési díja. Az önkormányzat intézményeiben 
foglalkoztatott közalkalmazottak, és köztisztviselők körében a térítési díj a saját 
alkalmazottakra megállapított mértéket nem haladhatja meg. 

 
Határidő: 2009. február 1. 
Felelős: konyhával rendelkező intézmények vezetői 
 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangúlag – 14 igen szavazat mellett - elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a gyermekvédelmi és szociális 
személyes gondoskodásról szóló 7/2008. (II. 15.) rendelete módosítására vonatkozó 1/2009. 
(I. 29.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
5.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény Alapító Okiratának módosítására és 

az óvodai maximális csoportlétszám eltérésének engedélyezésére 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 5. napirend határozati javaslatát.  
 
A képviselő-testület az 5. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 14 igen szavazat 
mellett – elfogadja és a következő határozatot hozza:  
 
7/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Óvoda, 

Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálat Alapító Okiratában az Egyesített Óvoda intézményegységébe felvehető 
maximális gyermeklétszámot 420 főre módosítja. 

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a módosítások átvezetéséről és a MÁK 

felé az adatszolgáltatásról intézkedjen. 
 
3.) A Képviselő-testület mint a fenntartói jogok gyakorlója a – Nagyatád, Bolhás, 

Ötvöskónyi Nevelési, Oktatási, Alapfokú Művészetoktatási, Pedagógiai 
Szakszolgáltató Intézményfenntartó Társulás által fenntartott – Nagyatádi Óvoda, 
Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálat Egyesített Óvoda intézményegységében a jogszabályban 
meghatározott csoportlétszámok eltérésének engedélyezéséhez a melléklet szerinti 
kérelmet nyújt be az Oktatási Hivatalhoz. 

 
4.) A Képviselő-testület felhatalmazza Ormai István polgármestert a fenntartói jogok 

gyakorlója képviseletében a kérelem elküldésére. 
 
Határidő: 30 nap a törzskönyvi nyilvántartást vezető szervhez történő bejelentésre 
   2009. február 15. a kérelem elküldésére 
Felelős:  Dr. Kovács Ildikó jegyző  
 Ormai István polgármester 
 
 
6.) Előterjesztés Háromfa, Bakháza községek nagyatádi közoktatási intézményfenntartó 

társuláshoz történő csatlakozási kezdeményezéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 6. napirend határozati javaslatát.  
 
A képviselő-testület a 6. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 14 igen szavazat mellett 
– elfogadja és a következő határozatot hozza:  
 
8/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy 
Háromfa és Bakháza községek önkormányzatai 2009. augusztus 1-től 
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csatlakozzanak Nagyatád, Bolhás, Ötvöskónyi Nevelési, Oktatási, Alapfokú 
Művészetoktatási Pedagógiai Szakszolgálat Intézményfenntartó Társuláshoz, és a 
2009/2010 tanévtől a háromfai óvoda és az általános iskola a Nagyatádi 
Közoktatási Intézmény tagintézményeiként működjön, a bakházai, háromfai 
hetedik és nyolcadik osztályos tanulók oktatását a nagyatádi általános iskolai 
intézmény-egységekben biztosítsák. 

 
2. A Képviselő-testület felkéri a Jegyzőt, hogy az előírt szervezési intézkedések 

előkészítéséről és elvégzéséről gondoskodjon. 
 

Határidő: 2009. március 31. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
 
7.) Előterjesztés a Városi Múzeum iskolabarát infrastrukturális fejlesztéséről  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Egy Európai Uniós pénzügyi alapra beadandó pályázatról van szó, melynek értelmében a 
Városi Múzeum tetőtér beépítésére kerülhet sor, ahol egy bővítés valósul meg. A támogatás 
100 %-os, a tervezett költségvetés 50 millió Ft.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság is megtárgyalta a napirendi pontot. Nem 
tartották volna elsőrendű feladatnak, de mivel 100 %-os támogatottságú, veszteni való nincs, 
sőt, a város értéke evvel gyarapszik e tények figyelembevételével támogatják a pályázat 
benyújtását.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 7. napirend határozati javaslatát.  
 
A képviselő-testület a 7. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 14 igen szavazat mellett 
– elfogadja és a következő határozatot hozza:  
 
9/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért „A nagyatádi 

Városi Múzeum iskolabarát infrastrukturális fejlesztése” című, maximum 
50.000.000 Ft összköltségű TIOP 1.2.2/08/1 pályázat tartalmával és annak 
benyújtásával. 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a pályázatot 

benyújtsa, és az ehhez szükséges nyilatkozatokat megtegye. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 
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8.) Előterjesztés a nagyatádi posta környezetének közlekedési célú fejlesztéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
A Korányi utcáról nyílik egy bekötő út a posta irányába, É-D irányba, ott, ahol most egy új 
épület építése zajlik, ahol az OTP fiókja kerül majd elhelyezésre.  
Ennek a bekötő útnak a felhasználásával szeretnék, ha parkoló bővítés lenne ezen a területen, 
hiszen a városközpontnak ezen a részén szükség van új parkolóhelyekre. Az út a posta 
tulajdonában van. Ennek az útnak a kiszélesítésével lehetővé válik a kétirányú közlekedés 
ezen a helyen, erről az útról merőlegesen a volt Dél-Somogyi Mezőgazdasági Kombinát 
udvara, telke irányába 20 db parkoló kialakítására nyílik lehetőség. Az út kiszélesítése az 
önkormányzat feladata lenne. A parkolókat pedig az OTP székháza és az ottani lakásokat 
építő cég hozná létre, építené meg. Ehhez kell a postával egy megállapodást kötniük, kér 
parkoló használati lehetőséget 6 parkolóra, ezzel együtt azt látják, hogy ezzel a beruházással 
jelentősen javulhat a parkolási helyzet a városnak azon a részén.  
Ezt tartalmazza az előterjesztés. 
 
Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Az épülő új épület - ahol bankfiók fog nyílni - építési engedélyében hány parkoló kiépítése 
lett előírva?  
Hány autó elhelyezését tudják a saját telken megoldani?  
Az önkormányzati tulajdonban lévő telken megépítendő parkolókért a földterületet milyen 
értéken fizeti meg a parkoló építő? 
 
Kimegy az ülésteremből Bakos József képviselő. A képviselő-testület  létszáma: 13 fő. 
 
Ormai István polgármester: 
Nem merült fel, hogy értékesítik a területet, az az önkormányzat tulajdonában marad.  
 
Bejött az ülésterembe Sasvári Tamás alpolgármester. A képviselő-testület  létszáma: 14 fő. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Építéshatósági ügy az építési munkák engedélyezése. Nyilván az építési hatóság annyi 
parkolót írt elő, amennyi az adott épülethez előírás a jogszabályok szerint. Ennek a 
megépítésére kötelezettséget írt elő az építtetőnek. Azok számáról nem tud nyilatkozni.  
 
Bejött az ülésterembe Bakos József képviselő. A képviselő-testület létszáma: 15 fő. 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Nem érti a választ abból a szempontból, mivel a jogszabály szerint minden építtetőnek a saját 
telken kell biztosítani a gépjárművek elhelyezését. Amennyiben a saját telken nem tudja ezt 
megoldani, abban az esetben vagy megváltja a parkolóhelyeket, vagy más módon megoldja. 
Ha az önkormányzat területén lévő földterületen építi meg, akkor, abban az esetben 
nyilvánvaló módon nem a saját telken építi meg és a telekért ebben az esetben pedig 
mindenképpen fizetnie kell. Ő nem kaphatja meg ingyenesen az önkormányzattól ezt a 
területet a saját parkoló igényének a kielégítése céljából.  
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Kimegy az ülésteremből Piri Attila képviselő. A képviselő-testület létszáma: 14 fő. 
 
Ormai István polgármester: 
Ez kérdés?  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A válaszát két részre bontaná. Az első, hogy a jegyző asszony nagyon taktikusan nem mondta 
meg ezt a számot, ugyanis ez egy egyedi építéshatósági ügy. Tulajdonképpen az ügyfeleknek 
lehet betekinteni ezekbe az információkba, a másik része a dolognak, hogy képviselő úr 
valóban jól tudja, hogy a telken belül kell elsősorban megépíteni a parkolókat, azonban az 
OTÉK lehetőséget ad arra, hogy amennyiben ez nem lehetséges – hiszen van, ahol vannak 
fizikai korlátok – akkor amennyiben parkoló rendelettel rendelkezik az adott város vagy 
település, akkor megváltással lehet ezt kiváltani. A másik lehetőség, hogy 500 méteren belül 
lehet ezeket a parkolókat elhelyezni. Erről kormányrendelet rendelkezik. Lehet, hogy 
félreértés történt, tulajdonképpen azok a parkolók, amik itt el lesznek helyezve a város 
tulajdonában maradnak, a város tulajdonában lévő parkolók lesznek. Nem arról van szó, hogy 
valaki a város területére saját magán parkolót fog építeni, hanem ezek a város tulajdonában 
lévő, közforgalmú, közcélú parkolók lesznek, ugyanúgy, ahogy általános esetben több más 
ilyen területen már működött és működik most is a városban.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A választ továbbra sem tudja elfogadni a következők miatt:  
Az természetesen senkire nem tartozik, hogy a saját telkén hány parkolót épít, de amennyiben 
a saját telkén nem tudja megvalósítani a parkoló építési kötelezettségét és ezt közterületen 
teszi meg, illetőleg az önkormányzat tulajdonában lévő területen, ez közérdekű adat. Ezt nem 
lehet eltitkolni, ezt meg kell mondani. Meg kell mondani azt, hogy erre a telekre tervezett 
lakásszám, illetőleg banki forgalmi célú közintézmény esetén mi a jogszabályi előírás, ebből 
mennyit tud a saját telkén megvalósítani és mennyit nem. Amennyiben nem, az az 
önkormányzatra tartozik és a képviselő-testületre, erről tudniuk kell.  
A másik dolog, hogy látja, hogy a húszból tizennégy darab az, ami esetleg erre az építtetésre 
eshet, mert a hatot a posta kérte saját maga számára. Az a kérdés, hogy vessék össze, hogy a 
rendeletükben megállapított parkoló-megváltási díj, illetőleg a parkoló megépítési költség 
között milyen költség van forintálisan. Az önkormányzatnak mit jelent az, hogy ha ezt 
megtérítik és az önkormányzat építteti meg a parkolókat és mit jelent az, amelyre ez az 
előterjesztés, ez a konstrukció szól? Mert addig, amíg a kettő közötti különbséget nem tudják 
forintálisan, addig ebben a kérdésben véleménye szerint így nem lehet dönteni, mert a 
döntésük az önkormányzat érdekeit sérti.  
 
Ormai István polgármester: 
Felmerült benne egy kérdés. Erre talán lehet válaszolni. Húsz darab parkolót lehet kialakítani 
ezen a helyen. Ebből a húsz darab parkolóból hányat épít meg a beruházást végző?  
 
Bejön az ülésterembe Piri Attila képviselő. A képviselő-testület létszáma: 15 fő. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Húszat.  
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Ormai István polgármester: 
Akkor ez tisztázódott. Reméli, hogy nem követtek el valami komoly vétséget.  
Van egy javaslat: azt szeretnék – mivel előre gondolkodva lehet látni azt, hogy az eléggé 
zsúfolt városközponti területen kevés a parkoló – ha nőne a parkolók száma. Ráadásul egy 
beruházás megvalósul szintén a városközpontban és a beruházás kivitelezőjének parkolókat 
kell létesítenie. A saját telkén nem tudja ezeket a parkolókat megépíteni, nincs annyi hely.  
Egyrészt azon a távolságon belül, ahol lehetséges megépíteni a szükséges mennyiségű 
parkolót, találtak egy lehetőséget, hogy a Korányi utcáról D-i irányba, a posta mögé bemenő 
útra merőlegesen, a volt Dél-Somogyi Mezőgazdasági Kombinát udvarát érintően 20 db 
parkoló kialakításra kerüljön. Ezzel egy beközlekedési, parkolási lehetőség teremtődik azok 
számára is, akik a postára mennek és azok számára is, akik az új pénzintézetbe mennek és 
egyáltalán akik a városközpontban az ügyeiket intézik.  
Ezt tartalmazza ez a javaslat, hogy a postával állapodjanak, meg abban, hogy az ő 
tulajdonában lévő útra szorgalmi jogot alapítanak, tehát használhatják azt az utat e telkük 
javára. A posta azt mondja, hogy legyen ott kijelölve 6 db parkoló, amit használhat.  
Az önkormányzat biztosítja a parkolók megépítéséhez szükséges helyet, az építtető pedig 
megépíti mind a húsz parkolót. A parkolók természetesen közforgalmú parkolók lesznek, az 
önkormányzat tulajdonába kerülnek.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A rajzot nézve nem érti pontosan, hogy a postának az útját a város fogja rendbe tenni ahhoz, 
hogy azt a postai járművek is fogják használni, használják azok, akik közforgalmi parkolót 
használják és használják az OTP által épített építményben lakók, illetve az oda járó ügyfelek.  
Itt van a Dél-Somogyi Állami Gazdaság épülete, amelyben szintén van egy belső parkoló és – 
emlékezete szerint az előtte lévő szabad területet a város szeretné hasznosítani – most is van 
egy bejárat a gazdaság területére, azon keresztül használják a DÉLSÁG épülete melletti 
parkolót.  
Miért nem azt alakítják ki egy megfelelő bejáratnak? Ebben az eseten erről a bejáratról 
lehetne mind a húsz parkolót jobb oldali irányba és a bal oldali irányba pedig a belső 
parkolókat elérni? 
Miért kell a posta útján keresztül ezt a parkolót elérni?  
Ha hat parkolóhelyet a posta használ, akkor nem teljesíti az építő beruházó az ő részére előírt 
húsz parkoló létesítését. Ez hogy van? 
 
Bakos József képviselő: 
Benne is felmerült, hogy hogy teljesíti a beruházó a kötelezettségét?  
Ha az OTP ott nem épít, a posta használja a régi utat, de egyetlenegy parkolóval nem 
rendelkezne, miért hat? Miért nem kettő? A korábbi években arról volt szó, hogy majd 
leválasztásra kerül és értékesítésre kerül a terület megosztása a mai napig nem történt meg. A 
tanácsnok úr azon ötletét, hogy ott építsenek parkolót, elvetné, mert akkor a későbbiek során 
az értékesítéssel komoly gondok keletkezhetnének.  
A posta a „hasára csapott”? Nem csinál semmit és a húszból hatot igényel. Miért nem hármat? 
Azt reálisabbnak tartaná.  
A város területén az OTP kontójára milyen alapon kér ő hatot azon kívül, hogy természetesen 
használják az útját, ez rendben is van. „Miért annyi az annyi?” 
 
Ormai István polgármester: 
A rajzot mindenki látja. Novák képviselő úr felvetése és amit Bakos képviselő úr nem 
támogat, azért nem reális, mert elveszítenének egy nagyon nagy területet ott. Ha azon az 
ingatlanon belül létesülnének parkolók, meg még a bejárat is ott lenne, akkor azt a részét 
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ennek az ingatlannak később igazából semmire nem lehetne használni. Ezért nem abban 
gondolkodnak. A bejárat kiváltása is a későbbiek során ezzel megtörténik. A Délsomogyi ÁG 
felirat fölött látható egy vízszintes vonal, mely a telekhatár. Ezért nem oda tervezték a 
parkolót, hogy minél több helyet meg tudjanak takarítani. Így ezen a szakaszon egy út van. Ez 
az út tulajdonképpen meglévő út, rendelkezésre áll, nem teszik rendbe, hanem annyira 
kiszélesítik, hogy megfeleljen a parkoló használatának.  
Ezen a szakaszon feltárják az egész területet, megközelíthetővé teszik, hiszen akkor ez 
számukra egy jogszerűen használt közlekedési úttá válik az egész szakasz.  
Reméli, hogy a felvetések egy részét láthatóbbá tudta tenni.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Polgármester úr által elmondottakat kívánja kiegészíteni azzal, hogy semmiképpen nem 
szerettek volna két párhuzamos utat egymás mellett megvalósítani. Ha így visszaforgatják 
tanácsnok úr javaslatát, akkor tulajdonképpen hatméteres utat mindenképpen meg kellett 
volna építeniük, most így csak egy hárommétereset kell, hiszen a másik fele már megvan.  
Bakos képviselő úr kérdése költői volt. A posta miért pont ennyit kért? Mivel nem a posta 
alkalmazottja, fogalma sincs arról, hogy miért pont ennyit kért. Véleménye szerint a 
gyakorlati oldalát nézve a kérdésnek, mi fog történni? Ki fognak tenni egy táblát, amelyen az 
szerepel, - a pontos szövegét most nem tudja megfogalmazni - hogy a postához közlekedő, 
vagy a postai alkalmazottaknak a részére fenntartott terület. Utána pedig valószínűleg az fog 
beállni, aki éppen ott fogja használni.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Körbe- körbejárják a témát, de azt még mindig nem tudják – az irodavezető nem árulta el – 
hogy ennek az új építkezésnek hány parkolót kell megépítenie. Azt monda, hogy húszat épít 
meg, de nem húszat tulajdonképpen, hanem csak tizennégyet, mert hat a postáé.  
Tehát eleget tesz-e a jogszabályban előírt kötelezettségének ezzel a beruházó a tizennégy 
darab parkoló építésével? 
Ha húsz darab parkoló esetében, - ha esetleg annyi volt előírva – ha jól számolja, megváltás 
esetén 9 millió Ft-ot jelent. A tizennégynél nyilvánvaló, hogy kevesebb, mert akkor még 
mindig nem tett eleget az előírt parkoló építési kötelezettségének.  
A kérdése továbbra is az, hogy hány darab közterületen elhelyezendő parkoló megépítése van 
előírva a beruházásnak? Amíg ezt nem tudják, addig ennek az előterjesztésnek semmi 
értelme. Ez közérdekű kérdés, közérdekű adat, választ kér. Addig nem tudja támogatni az 
előterjesztést, amíg nincs az információ birtokában. Ezekre a kérdésekre tudniuk kell a választ 
és azt is, hogy pénzügyileg a kettő hogyan függ össze egymással.  
Az előbb hallhatták, hogy amennyiben a DÉLSÁG-ot értékesítik, akkor ennyi 
teleknagysággal kevesebb dolgot tudnak értékesíteni, ez a városnak veszteség.  
A kérdéseire megnyugtató választ kér.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Félre lett értve a kérdése. Nem azt mondta, hogy a mostani üres telken építsenek parkolókat. 
Azt mondta, hogy az „L” alakú DÉLSÁG épületnek most is van egy lebetonozott parkolója. 
Méghozzá elég nagy. Ha el lesz adva az előtte lévő terület, ne vegyenek abból el semmit. Egy 
út most is megy be, ahol legalább 20-30 kocsi fér el azon a lebetonozott „placcon”.  
Ha ezt a koncepciót fogadják el, akkor honnan közelítik meg erről a postai útról?  
Esetleg azt lehet tenni, hogy megduplázzák a parkolók számát a mostani DÉLSÁG épületének 
belső része fele, ahol ma is van füves terület, ahol esetleg kétszárnyú parkolót lehetne a posta 
hat parkolójával szemben építeni. Akkor nem húsz, hanem huszonhat lenne.  
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Ormai István polgármester: 
Világos, teljesen egyértelmű és egyet is értenek vele. Novák képviselő úr által most elmondott 
verziója abban az esetben lesz reális és a valóság szerinti, ha értékesítésre került a Korányi 
utca felőli ingatlanrész. Addig továbbra is nyugodtan be lehet ott járni és meg lehet közelíteni 
ezeket a parkolókat. Abban az esetben azonban egy új helyzet alakul ki, természetesen erre az 
új helyzetre is fel kell tudni készülni. Szeretnék, ha erre az új helyzetre is jó választ tudnának 
adni.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Szeretne a kérdésére végre választ kapni a döntéshozatal előtt. Ne zárják le a témát a 
kérdésére adott válasz hiányában! 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Félreértés van Barbalics képviselő úr és közte. Az építési engedélyben a hatóság arról 
rendelkezik, hogy a használatba vételi engedélyig mennyi parkolót kell megépítenie az 
építtetőnek. Arról nem rendelkezik, hogy az pontosan hol. Az egy külön eljárás is lehet 
parkoló számtól illetve elhelyezkedéstől függően. Menet közben elmondta, hogy húsz darab 
az a parkoló szám, amit a telken kívüli parkolói kötelezettség terheli az építtetőt. Ezt a számot 
továbbra is tartja. Ezt az építtető fogja megépíteni. Nem tizennégyet fog megépíteni az 
építtető, húsz darab parkolót fog megépíteni. Az, hogy ebből milyen „felhasználásra” kerül 
egy következő fázisban, azt – véleménye szerint – építtetőt, mint kötelezettet nem érinti, 
hiszen ő teljesíti a határozatban előírt darabszámot. Az, hogy utána mi fog történni azokkal a 
parkolókkal, az már az önkormányzat és esetleg egy másik szervezetnek az „ügylete”. Ez az 
építési engedélyezési eljárást abszolút nem befolyásolja.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A kiírás szerint májusban használatba vétel, illetőleg eladás történik. Szoros a határidő az 
építtető által. Addig, amíg a parkolókat nem építi meg, addig nem adható ki a használatba 
vételi engedély.  
Novák tanácsnok úr elmondta, hogy ha ebben a formában épül meg a parkoló rendszer, eleve 
kettő kiesik belőle, azt közlekedés céljára fogják használni, nem parkoló létesítés céljára. 
Parkoló funkciónak ez nem fog megfelelni.  
A hat darab parkoló létesítésnek kérdése szintén nem a város érdekében történik, hanem a 
posta érdekében. Ebből a szempontból megint nem teljesülnek a feltételek.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Novák képviselő úr nem ugyanarról beszélt, mint amit Barbalics úr felhozott. Az egy 
következő fejlesztésnek az elképzelése és a lehetséges megoldása. A rögzített adatok mind a 
város érdekét és a nagyatádi lakosokat szolgálja, hiszen a posta környezetét és az előterjesztés 
címét ha megnézik, mindannyian egyetértenek abban, hogy a posta környezete jelen 
pillanatban – akár a Korányi utcát nézik, akár a Földhivatal melletti parkolót nézve – telített, 
bizonyos időszakokban tumultus van. Ez ennek a problémának egy megoldása lehet. Ezt a 
megoldást javasolják, véleményük szerint ez jó megoldás és a város érdekét szolgálja.  
 
Ormai István polgármester lezárja a vitát.  
 
Ormai István polgármester: 
Két dolog a vita tárgya. Irodavezető úr majdnem elmondta ennek az egyik részét. Egy nagyon 
fontos városfejlesztési kérdésről beszélnek. Számukra örömteli volt amikor az önkormányzat 
tulajdonában lévő ingatlant megvette az ingatlanfejlesztő társaság. Az is jó a városfejlesztés 
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szempontjából, hogy egy új OTP fiók épül ott, hiszen várhatóan egy korszerű, a mai kor 
követelményei szerinti szolgáltatást biztosító, új bankfiók létesül itt Nagyatádon. Ez nagyon 
fontos a város fejlődése szempontjából is. Az egyik oka, hogy ez a pénzintézet új fiókot 
építtet, az az, hogy parkolási gondjai vannak a mostani helyén. Nyilvánvalóan ennek 
figyelembevételével is az a cél, hogy egy jó szituációt alakítsanak ki ezen a helyen. Azok a 
parkolók, amelyekről most beszélnek – 20 db, melyet a beruházó épít meg – a Nagyatád 
Város Önkormányzata tulajdonában közforgalmú, nyitott parkolók lesznek. Mindenki, aki ott 
üres parkolót talál, bárhol is intézi az ügyeit, megállhat és elhelyezheti a gépkocsiját.  
Ennek a mostani konstrukciónak a szerkezetét és az összefüggéseit már kétszer elmondta. Ha 
továbbgondolják, akkor – véleménye szerint - mindenki belátta, hogy nem érdemes két 
párhuzamos utat építeni azért, hogy feltárják ezt a területet. Kézenfekvő a posta tulajdonában 
lévő utat használni, hogy ne kelljen további területeket elfoglalni a saját ingatlanukból. 
Ésszerűtlen lenne egy párhuzamos utat építeni ott.  
Ennek a konstrukciónak az is a sajátossága, amellett, hogy lehetővé teszi húsz darab új 
parkoló építését a város központjában, hogy benne van a továbblépés lehetősége. Novák 
képviselő úr által felvetett helyzet egy következő lépés lehet. Valóban ott lehet tovább 
bővíteni a parkolási lehetőséget – amennyiben indokolt, szükség van rá, vagy olyan helyzet 
alakul ki. Ezáltal kinyílik az irodaház belső udvara, a leburkolt terület, ott lehet a közforgalmú 
parkolók számát is növelni.  
Várja Bakos képviselő úr javaslatát, hogy ki számára értékesítsék azonnal a területet.  
Így lehetne tovább lépni ebben a konstrukcióban, ezt rendezték össze egy javaslattá.  
Véleménye szerint a lebonyolódott vitának két aspektusa van:  
Egy építéshatósági, mely az építéshatóság feladata, és egy városfejlesztési, amely feltesz egy 
kérdést a képviselő-testületnek, hogy ebben a formában, ezen a helyen, ilyen módon egyet ért-
e ezzel a konstrukcióval? 
Szeretné, ha érvényesíteni tudnák azt a szempontot, hogy a város fejlesztése érdekében azokat 
a megoldásokat keressék, amelyek ezt szolgálják.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 8. napirend határozati javaslatát.  
 
A képviselő-testület a 8. napirend határozati javaslatát 11 igen, 3 ellenszavazat és 1 
tartózkodás mellett – elfogadja és a következő határozatot hozza:  
 
10/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, nagyatádi 448/2 helyrajzi számú ingatlan nyugati oldalán a 
mellékelt térképlap szerinti helyszínen 20 db parkoló kialakításával egyetért. 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, a fenti parkolók 
létesítéséhez szükséges, Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló 
nagyatádi 448/2 helyrajzi számú ingatlan javára, a Magyar Posta Zrt. tulajdonában 
álló nagyatádi 450/2 helyrajzi számú ingatlan terhére történő szolgalmi jog 
bejegyzést tartalmazó, a Magyar Posta Zrt.-vel megkötésre kerülő megállapodás 
aláírására.  

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
9.) Előterjesztés a központi temető rekonstrukciójáról és új ravatalozó építéséről 
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 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Az önkormányzatnak van egy kötelező feladata, a temetők kezelése, a temetkezés 
feltételeinek a biztosítása. Nagyatádon a központi temetőt valamennyien ismerik. Az elmúlt 
évek során tudatosodott bennük néhány olyan feladat, amelyeket mindenképp meg kell 
oldani. Volt egy időszak, amikor felmerült annak a gondolata, hogy esetleg ezt a temetőt meg 
lehet szüntetni olyan értelemben, hogy be lehet fejezni ott a temetéseket, de ez ügyben 
többször egyeztettek a temetkezési kft.-vel, egyértelművé vált, hogy a nagyatádi központi 
temetőben nagyon sok nagyatádi családnak van sírhelye, síremléke, sok a rátemetés, 
ugyanakkor egyre inkább előtérbe kerülnek az urnás temetések, kezd elindulni az a folyamat, 
hogy már néhányan a búcsúztatás után hazaviszik a hamvakat. Ebből következik és látszik az, 
hogy ebben a központi temetőben hosszútávon évtizednyi időkre előre tekintve is temetésekre 
fog sor kerülni.  
A kötelezettségnek mindenképpen eleget kell tenni. Biztosítaniuk kell a temetőt látogató 
részére a mosdó lehetőségét, kívülről megközelíthető WC biztosítása a feladat. Megnézték a 
biztosítás lehetőségeit. Búcsúztatások alkalmával, hozzátartozók sírjának látogatásakor zavaró 
a Kolozsvári utca zaja, sajnos nagyon nyitott a temető, nagy forgalmú út van mellette. 
Megfogalmazódott, hogy ezeket a feladatokat hogyan lehetne megoldani. Egy programot 
fogalmaztak meg, melynek az a lényege, hogy a központi temető Keleti – Déli és Nyugati 
oldalán egy esztétikus, a külső, zavaró tényezőket kiszűrő téglakerítést építsenek. A másik, 
hogy a temető belső útjait kívánják fejleszteni, egyrészt a K-Ny-i irányban, a Vasútállomásnál 
lévő kapu irányába vezető utat, másrészt a Baross Gábor utcai kerítés mellett belülről a sírok 
és a kerítés között. É-D-i irányú gyalogút burkolását is meg kellene oldani. A legnagyobb 
jelentőségű dolog, hogy nem bővíthető gazdaságosan és megfelelő módon a mostani 
ravatalozó, ott egy új ravatalozó megépítését szeretnék elvégezni, amely kielégítené azokat a 
szempontokat és igényeket, amelyeket ma az előírások tartalmaznak.  
A mindezen célok megvalósulnak, nagyon hosszú évtizedekre rendezetté tudják tenni a 
Nagyatádi Központi Temető ilyen jellegű feltételeit és körülményeit.  
Erre a programra rendelkezésre áll 140 millió Ft kormányzati támogatás. Ezt kb. 20 millió Ft-
tal kellene kiegészíteniük és egy előkészítő szakasz után ezt a programot a jövő évben be 
lehetne fejezni, meg lehetne valósítani.  
Ezt tartalmazza a javaslat.  
 
Kérdések: 
 
Kimegy az ülésteremből Csendesné Murányi Ibolya képviselő. A képviselő-testület  létszáma: 
14 fő. 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Technikai jellegű kérdése lenne: szóltak neki, hogy az önkormányzat honlapján lévő 
előterjesztéseknél nincsenek fenn a mellékletek. Valóban nincsenek. Aki érdeklődik a téma 
iránt, az az előkészületeket, a mellékelt anyagot nem tudja megnézni, nem tud tájékozódni. 
Kéri, hogy legközelebb a mellékletek is kerüljenek fel az előterjesztéshez.  
 
Hozzászólások: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Az előterjesztésben szereplő tervvel véleménye szerint mindenki egyet ért. Amennyiben a 
kormányzati támogatás megvan, neki kell kezdeni a munkáknak, amelyet természetesen 
támogat.  
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Kimegy az ülésteremből Bakos József képviselő. A képviselő-testület létszáma: 14 fő. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A mellékletek természetesen az előterjesztés részét képezik, minden esetben az 
előterjesztésekkel együtt fel is kerülnek a honlapra. Itt azonban ezeknél a rajzoknál technikai 
okok miatt nem tudták feltenni. Amennyiben arra lehetőségük van, minden esetben 
hozzáteszik a melléketeket.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 9. napirend határozati javaslatát.  
 
A képviselő-testület a 9. napirend határozati javaslatát 13 igen szavazat és 1 tartózkodás 
mellett – elfogadja és a következő határozatot hozza:  
 
11/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a központi 
temető rekonstrukciójával és az új ravatalozó építésével. 

 
2. A beruházáshoz szükséges önerőt – várhatóan 20 millió Ft – a költségvetési 

rendeletében biztosítja. 
 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a fejlesztéshez 
szükséges szerződés, dokumentumok, nyilatkozatok aláírására. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
10.) Előterjesztés a volt laktanyák őrzésére kötött megbízási szerződés módosításáról, az 

őrzés módjának felülvizsgálatáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztés címéből is kitűnik, hogy annak két része van. Az egyik, a mostani őrzés 
díjának az emelése, ami az egyik tételt képezi, a másik pedig inkább az, hogy hogyan lehetne 
továbblépni a laktanyáknál.  
Mindkét laktanya az önkormányzat tulajdonában van. A Fegyelmező Laktanyában viszonylag 
nagy területeket értékesítettek. Ott több tulajdonos is van már. A Fegyelmező Laktanyában az 
önkormányzatnak két területrésze maradt. Az egyik közvetlenül a nagy laktanya mellett van, a 
másik pedig egy távolabbi részen. Mindkét területen a volt legénységi épületnél és a mellette 
lévő raktáraknál, illetve a volt parancsnoki épületnél az önkormányzatnak eszközei, 
felszerelései, anyagai vannak raktározva. Ennél a bejáratnál van most a beléptető szolgálat és 
a 24 órás ügyelet. Egyre kevesebb területe van már ott az önkormányzatnak, ugyanakkor 
felértékelődött és egyfajta érdeklődés van a nagy laktanya ingatlanja iránt. Felvetődött, hogy 
szerencsésebb lenne, ha a teljes egészében az önkormányzat birtokában lévő nagy laktanyánál 
szerveznék meg a terület őrzését, felügyeletét. Ezt a felügyeletet és a laktanyákban végzendő 
munkát egy új aspektusba helyezte egy változás, mégpedig az, hogy április 1-től egy új 
foglalkoztatási forma, a közfoglalkoztatás jelenik meg, ami azt jelenti, hogy mind a 
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munkavállalók, - akik munkanélküliek, rendszeres szociális segélyben részesülnek – mind az 
önkormányzat abban érdekelt, hogy minél többen dolgozzanak közülük. Ez azt jelenti, hogy 
az eddigieknél jóval nagyobb létszámú embert, személyt tudnak foglalkoztatni. A 
foglalkoztatás 95%-ban állami támogatásban részesül. Lesz mód megfelelő létszám 
alkalmazására. Ezen a helyen, ennek a területnek a felügyeletét is, a terület rendszeres 
bejárását, figyelését, őrzését is el tudják látni, másrészt pedig a területen egyfajta intenzívebb 
állagmegóvó, rendrakó munkát tudjanak végezni. Ez azt jelentené, hogy folyamatos jelenlétük 
lenne lehetséges a laktanya területén. Egyrészt munkavégzés céljából, másrészt a terület 
folyamatos felügyelete és figyelemmel kísérése céljából. Ennek az alapfeltételeit meg kell 
teremteni. Erre a képviselő-testületnek egy javaslatot dolgoznak ki.  
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
2004. április 1-jén, amikor indult a szerződés, akkor mekkora volt az őrzésre bocsátott teljes 
terület?  
Az anyagban szereplő 4 hektár, a teljes értékesített terület 2004. április 1. óta, vagy ha nem, 
akkor mekkora az a terület, ami azóta értékesítésre került? 
 
Bejön az ülésterembe Bakos József képviselő. A képviselő-testület létszáma: 15 fő. 
 
Ormai István polgármester: 
A terület ugyanakkora. A két laktanya területe akkor is ugyanekkora volt. Mind a két laktanya 
az önkormányzat tulajdonában volt. 53 hektár.  
 
Kimegy az ülésteremből Tátrai Jenő képviselő. A képviselő-testület létszáma: 14 fő.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
A 4 hektár, az összes azóta értékesített terület, vagy mennyi, amit eddig összességében azóta 
értékesített az önkormányzat? 
 
Ormai István polgármester: 
Ennyit értékesített.  
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 10. napirend határozati javaslatát.  
 
A képviselő-testület a 10. napirend határozati javaslatát 12 igen szavazat és 2 tartózkodás 
mellett – elfogadja és a következő határozatot hozza:  
 
12/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
1.)  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a „SZEGECS 

PATROL’96” Bt. jogutódjával, a Szegecs Patrol Security  Kft-vel a volt laktanyák 
őrzésére kötött megbízási szerződés 6.) pontja első mondatának alábbiak szerinti 
módosításával: 

 
1. „ Szerződő felek megállapodnak abban, hogy a megbízás teljesítésének díja 

havonta 498.000 Ft + ÁFA, azaz: négyszázkilencvennyolcezer forint + ÁFA.”  
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Az általános forgalmi adó változásával  a felek külön megállapodása nélkül a 
bérleti díj ÁFA tartalma is változik.  

2. „Jelen megbízási szerződés-módosítás 2009. február 1. napjától hatályos.” 
 
2.)  A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megbízási szerződés-módosítás 

aláírására. 
 
 Határidő: 2009. január 31. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
3.)  A Képviselő-testület egyetért a laktanyák őrzésére irányuló új alternatívák 

kidolgozásával. 
 
 Határidő: 2009. áprilisi ülés 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 

 
11.) Előterjesztés a Dél-dunántúli Regionális Egészségbiztosítási Pénztár részére 

irodahelyiség biztosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 11. napirend határozati javaslatát.  
 
A képviselő-testület a 11. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 13 igen szavazat 
mellett – elfogadja és a következő határozatot hozza:  
 
13/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dél-dunántúli Regionális 

Egészségbiztosítási Pénztár részére, annak vezetőjének kérelmére Nagyatádon 
kistérségi ügyfélszolgálati iroda működtetéséhez önálló irodát biztosít. 

 
2. A Képviselő-testület a Dél-dunántúli Regionális Egészségbiztosítási Pénztár 

működéséhez, a hatékonyabb és lakosság közelibb egészségbiztosítási szolgáltatás 
ellátásához az önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 451/2 helyrajzi számú, 
Nagyatád, Baross Gábor utca 5. szám alatti irodaház első emeletén lévő, 112. 
ajtószámú, 15,75 m2 nagyságú helyiségére: 

 
- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 01.) számú 

rendelet 38. § (6) bekezdés f. pontja alapján pályázati eljárás mellőzésével, 
- a Dél-dunántúli Regionális Egészségbiztosítási Pénztár kistérségi 

ügyfélszolgálati iroda működésének napjától (amely előreláthatólag 2009. 
április 1. napja), 

- a nagyatádi ügyfélszolgálati iroda fennállásáig, 
- kizárólag a pénztár működésével kapcsolatos tevékenységek végzésére, 
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- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 01.) számú 

rendelet 24. § (1) bekezdés b. pontja alapján kedvezményes bérleti díjon, 
2009. évre havi bruttó 16.800.-Ft (bérleti díj + rezsiköltségeket tartalmazó) 
térítés mellett 

 
 bérleti jogot biztosít azzal, hogy ez a bérleti díj csak 2009. évre vonatkozik, a 

következő évre vonatkozó kedvezményes bérleti díjról a Képviselő-testület minden 
évben  a decemberi ülésén határoz. 

 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérleti szerződés 

aláírására. 
 

Határidő: értelem szerint 

Felelős:   Ormai István polgármester 

 
 
12.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
Ormai István polgármester: 
A bizottságoknak nem voltak átruházott hatáskörben hozott döntései.  
 
 
13/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
December 22-én a Mecsek-Dráva Hulladékgazdálkodási Társulás ülésén vett részt a 
polgármester úr. Mi volt a Nagyatádot érintő téma? 
Január 8-án a Medical Investments Zrt. vezérigazgatójával történt megbeszéléssel 
kapcsolatosan kérdezi, hogy van-e valami fejlemény a nagyatádi kórháznál? 
 
Ormai István polgármester: 
A Mecsek-Dráva Hulladékgazdálkodási Társulás ülésén a hulladéklerakó rekultivációjával 
kapcsolatosan volt olyan napirend, amely közvetlenül érinti Nagyatádot. Megvan a brüsszeli 
jóváhagyása megvan a rekultiváció támogatásának. A szerződés-kötés előkészítéséről kaptak 
tájékoztatást, ami az akkori tervek szerint február hónapra tehető. Viszonylag sok feltételt kell 
teljesíteni, lehet, hogy ez csúszni fog.  
Kovács Róbert úrral pedig természetesen a kórházról beszéltek. Tájékoztatta arról, hogy 
dolgoznak, végzik a munkájukat, konkrétan arról is beszéltek, hogy hol tartanak a 
beköltöztetések, elsősorban a Koch Róbert, illetve a Rókus közi ingatlanok felszabadítása. 
Azt tervezik, hogy határidőre meg tudják valósítani, illetve felmerült egy ugyanilyen 
aspektusból az ideggondozó beköltöztetése vagy helyben maradása. Az ott dolgozó orvosok 
azt jelezték, hogy szerencsésebb lenne, ha ott maradhatna, szakmai szempontokat vetettek fel. 
Kovács úr jelezte, hogy megbeszélik, egyeztetik ezt a dolgot és aztán kialakítják az ezzel 
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kapcsolatos álláspontjukat. De ha már ez is szóba jött, hozott egy értesítő levelet, amelyben 
értesítették az önkormányzat a vezetőváltásról. Hivatalos formában is tájékoztatták az 
önkormányzatot arról, hogy február 1-től a NagyatádMed Egészségügyi Szolgáltató Kft. 
ügyvezetői feladatait a Marcali Kórház korábbi gazdasági igazgatója, Závó Edina látja el, 
miután Dr. Kollár Zoltán úr személyes okok miatt lemondott az ügyvezetői feladatairól.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 13/A. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 13/A. napirend határozati javaslatát 12 igen szavazat és 2 tartózkodás 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
14/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
 
13/B.) Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A tájékoztatót azzal szeretné kiegészíteni, hogy egy korábbi - képviselő-testület által felvetett 
– kérdésben az E.On Ügyfélszolgálati Kft. tájékoztatta az önkormányzatot. Válaszlevelet írt a 
Műszaki Iroda vezetőjének megkeresésére, melyben tájékoztat arról, hogy megnövelik 
Nagyatádon az ügyfélszolgálati irodájuk nyitvatartási idejét. Február 1-től kedden és 
csütörtökön tartanak ügyfélfogadást két ügyintézővel, kedden 9:00-15:00-ig és csütörtökön 
pedig 14:00-20:00ig. Ők, maguk is értékelték a lakossági igényeket, indokoltnak tartják a 
nyitvatartási idő megnövelését.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 13/B. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 13/B. napirend határozati javaslatát 13 igen szavazat és 1 tartózkodás 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
15/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri 
hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
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14.) Interpellációk, kérdések 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A Jókai utca – Móricz Zsigmond utca kanyarban, valószínűleg a terheléstől minden évben 
kátyúzási munkálatokat kell végezni. Egy kicsit feljebb, a családi házas rész és a kanyarban a 
házzal szemben lévő oldalon van egy rendkívül veszélyes rész.  
Kérdése, hogy mit lehetne tenni a balesetveszély elhárítása érdekében a tavaszi kátyúzási 
munkálatokig? 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Tájékozódniuk kell az ügyben, meg kell nézniük, hogy pontosan mi a probléma. Intézkedni 
fognak.  
 
Ormai István polgármester: 
Soron kívül megvizsgálják a szakemberek a problémát, amennyiben indokolt, a lehetséges 
módon azonnal beavatkoznak és a problémát lekésőbb az aszfalt biztosításakor véglegesen 
megoldják.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A polgármester úrnak már korábban jelezte, többen megkeresték a „gyümölcsösből”, a 
hobbykertek részéről, hogy a Liget utcának a nem lakóterületi részét, illetve a Szarvas utcán 
végig nagy, fával megrakott gépjárművek teljesen tönkreteszik azt az utat, amit a lakók a saját 
erejükből raktak rendbe.  
Számára megnyugtató volt a polgármester úr válasza, hogy meg fogják keresni a módját 
annak, hogy a Szarvas utcán keresztül ez az átjárás megoldható legyen. Kérése, hogy várják 
meg a tavaszt és oldják meg a problémát.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Megnézték az említett szakaszt, mely valóban egy földút, amelyet nagy járművekkel 
kitapostak. Ezt most helyreállítani teljesen felesleges, és nem is lehet, amíg az időjárási 
viszonyok azt nem teszik lehetővé. Utána meg fogják vizsgálni a beavatkozás milyenségét.  
 
Ormai István polgármester: 
Tervezik a költségvetésben földutak karbantartására előirányzatot. Elfogadás után, az időjárás 
függvényében el fogják végezni a munkálatokat.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Elfogadja a választ, nem is kér határidőt a munkálatok elvégzésére.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Interpellációknál tartanak, vagy egyebeknél? 
 
Ormai István polgármester: 
Interpellációknál.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Akkor egyelőre tárgytalan.  
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Ormai István polgármester megkérdezi az interpellációval élő képviselőket és a képviselő-
testületet, hogy a válaszokat elfogadják-e? 
 
Dr. Novák János, Boros Bálint képviselők, és a képviselő-testület az interpellációkra adott 
választ 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett - elfogadja. 
 
16/2009. (I. 29.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri: 
 

1. A Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjét, hogy: 
 

• Vizsgáltassa meg a Jókai utca- Móricz Zsigmond utca családi házas 
részénél lévő kanyar burkolatának állapotát, amennyiben indokolt, a 
lehetséges módon azonnal avatkozzanak be és a problémát legkésőbb a 
tavaszi aszfaltozási munkálatoknál véglegesen oldják meg.  

 
• Végeztessék el a Liget utca nem lakóterületi részének, illetve a Szarvas 

utcai földút karbantartását 
 
 
 Kérdések 
 
Hubay Sándor képviselő: 
A postaládák telepítésével kapcsolatban van- e érdemi válasz?  
 
Ormai István polgármester: 
Egyelőre nincsen. Keresik a megoldást a műholdas megfigyelő rendszerükkel.  
 
Kimegy az ülésteremből Boros Bálint képviselő. A képviselő-testület  létszáma: 13 fő. 
 
15.) Egyebek 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A város honlapján a hirdetményeknél 2008. május 9-i dátummal az a jegyzői hirdetmény van 
kint, hogy Dr. Barbalics István képviselőnek a polgármester úr szabadságával kapcsolatos 
népi kezdeményezés aláírásgyűjtő ívének a hitelesítését megtagadja, viszont ezt követően 
nincs arról semmiféle értesítés, hogy a jegyzőnek ezt a határozatát a Városi Bíróság 
megsemmisítette. Úgy lenne korrekt, ha ez is szerepelne mellette, mert már kilenc hónapja 
megtévesztő tájékoztatás van ezzel az üggyel kapcsolatosan a város honlapján.  
 
A képviselő-testületnek írásban észrevételt tett a korábbi határozatára. Kérdése, hogy erre 
vonatkozóan a testület kíván-e nyilatkozni illetőleg döntést hozni? 
 
Kimegy az ülésteremből Dr. Novák János képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő.  
Bejön az ülésterembe Boros Bálint képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő.  
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Melsin Valentin képviselő: 
Több alkalommal is szóba került a város honlapja, illetve a különböző anyagok elektronikus 
közzététele, mely örvendetes, hogy megtörténik. Viszont egy konkrét anyagot keresve egy 
hiányosságra lett figyelmes: a 2008. január 21-i ülés 11. előterjesztése szövege nem található. 
Az előterjesztés a polgármester úr személyi juttatásainak módosításáról szól. Gondolja, hogy 
a havi 521.775 Ft-os munkabért és a 156.533 Ft-os költségátalányt polgármester úr nem 
szégyelli, fel sem merült benne, csakis valami technikai malőrről lehet szó.  
Kéri az illetékeseket a probléma orvoslására.  
 
Bejön az ülésterembe Dr. Novák János képviselő. A képviselő-testület létszáma: 14 fő.  
 
Ormai István polgármester: 
„A stílus, maga az ember…” 
Ez fontos. Így ismerszik meg, hogy ki-kicsoda. És ki mit és mi kit érdekel.  
 
Jelentős átrendeződés és változás lesz a közfoglalkoztatásban. Az önkormányzatok mindenütt 
azon dolgoznak, hogy ebben a kialakuló, új helyzetben minél jobban tudjanak élni a 
lehetőségekkel. Arról van szó, hogy a rendszeres szociális segélyben részesülők 
vonatkozásában megváltoznak a szabályok, egy felülvizsgálat után lesznek azok, akik 
továbbra is a rendszeres szociális segélyben részesülnek, akkor, ha ezen felülvizsgálat után is 
erre jogosultak lesznek, míg várhatóan az érintettek körének a döntő része pedig 
foglalkoztatásra kötelezett lehet, illetve a foglalkoztatásba be lehet őket vonni. Ez a 
foglalkoztatás azt jelenti, hogy – ahogy említette az eddigieknél – jóval nagyobb létszámban 
szeretnék a nagyatádi embereket foglalkoztatni. Ennek az előkészületei zajlanak. Meg 
kívánják teremteni azokat a feltételeket, amelyek szükségesek ehhez és természetesen 
hasznos, értelmes munkát kívánnak biztosítani a dolgozók számára. Az teszi ezt lehetővé, 
hogy tulajdonképpen 95 %-os állami támogatással lehet ezt a foglalkoztatást megvalósítani. 
Nyilván addig a létszámig, akiknek megfelelő feltételeket és érdemi munkát tudnak majd 
biztosítani. Egy közfoglalkozási tervet fog a képviselő-testület tárgyalni márciusban, ahol 
meg lesz fogalmazva az, hogy milyen feladatokra milyen konstrukcióban szeretnék az 
embereket alkalmazni és munkát adni számukra. Azt reméli ettől, hogy jóval több nagyatádi 
ember tud majd munkához jutni, tartósan és hosszabb távon bekerül a foglalkoztatottak közé. 
Ennek az előkészületeit végzik  
 
Tegnap került bejelentésre annak a pályázatnak az eredménye, amely a városközpontok 
rekonstrukciójára, felújítására vonatkozik. Örömmel értesít mindenkit, hogy Nagyatád Város 
Önkormányzata a nyertesek között van. 466 millió Ft Európai Uniós támogatásban részesült 
Nagyatád Város Önkormányzata városközpont rekonstrukciójához, ami a Vásárcsarnok és 
környékének a teljes felújítását tartalmazza. A Vásárcsarnok körüli burkolatok újjáépítését és 
magának a csarnoknak a külső-belső felújítását, a nagy beton tér egy részének az átalakítását 
foglalja magába a program, valamint ennek keretében megvalósul az a pálya, ami a nagyatádi 
gyermekeknek, fiataloknak a BMX kerékpár, gördeszka, görkorcsolya lehetőségét biztosítja.  
E program keretében valósul meg a nyilvános WC megépítése és összegszerűségben a 
legnagyobb hányadát a fejlesztésnek a Művelődési Ház rekonstrukciója és belső átalakítása 
jelenti.  
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Elnyerték ezt a támogatást, további dokumentumokat kell készíteniük, a közeljövőben ezzel a 
programmal kapcsolatosan tartanak olyan lakossági fórumokat, ahol végig tudják beszélni, 
pontosítani tudják ezeknek a végső, végletes tartalmát. A javaslatokat, a véleményeket 
szeretnék megismerni. Ugyanez vonatkozik a Központi Temető rekonstrukciójával 
kapcsolatban is.  
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1710 órakor 
bezárja. 

K.m.f. 
 
 

Ormai István 
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 

 
 
 

Kovács Károly 
képviselő 

Dr. Ludas László 
képviselő 

 
jegyzőkönyv hitelesítők 


